
 

Verslag webinar EU Regio Randstad 22 juni 2021 

 

Op 22 juni jl. vond een webinar over de Europese Unie (EU) plaats. Dit webinar, 

georganiseerd door de Regio Randstad, had als doel om de leden van de vier 

provinciale staten van de Randstadprovincies bij te praten over de ontwikkelingen 

binnen de EU en hoe het lobbyen bij de EU werkt.  

Het webinar werd gemodereerd door Mendeltje van Keulen (lector Europese Zaken aan de Haagsche 

Hogeschool). Zij benadrukte tijdens de introductie van het webinar, het belang van de Europese ondersteuning 

binnen de (provinciale) organisaties en het laten zien van best practices van de provincies aan ‘Brussel’.  

We trapte tijdens dit webinar af met het lobbyen in Brussel, d.m.v. een live interview met Michiel Rijsberman 

(Europagedeputeerde provincie Flevoland) en Jop van Unnik (delegatiecoördinator van Nederland bij het 

Europees Comité van de Regio’s). 

Michiel Rijsberman stelde voorop dat het belangrijk is om niet alleen naar Brussel te gaan om ‘even wat geld op 

te halen’ of ‘even je standpunt aan te geven’, maar juist om een netwerk op te bouwen en je als provincie op 

een bepaald onderwerp te profileren. Zo kun je ervoor zorgen dat de Europese wet- en regelgeving aansluit op 

hoe de provincies er (beleidsmatig) tegenaan kijken.  

Jop van Unnik heeft meer uitleg gegeven over de werking van het Comité van de Regio’s. Zo vertelde hij ons  

wanneer een lid van het Comité een advies kan schrijven over een bepaald onderwerp. Zo zijn er al 

Nederlandse adviezen geweest over waterstof of circulaire economie. Ook gaf hij aan dat er soms nog best wat 

vragen zijn over het werk van de decentrale overheden binnen de EU. Hierop merkte hij op dat het belangrijk is 

om PS kennis te laten maken met bijvoorbeeld de leden van het Europees Parlement, de Europese Commissie 

en het Comité.  

Daarnaast zijn er een aantal inhoudelijke dossiers besproken. Zo spraken de teamleden van Regio Randstad 

o.m. over de Green Deal, de bossenstrategie, landbouw en biodiversiteit, duurzame leefomgeving, de energie 

transitie en de Europese fondsen. De leden van PS werden zo geïnformeerd over het akkoord rondom het 

Gemeenschappelijk Landbouwbeleid en waar de discussies tussen de verschillende lidstaten momenteel op 

gericht zijn. Ook werd het 8ste Milieuactieprogramma uitgelegd; dé leidraad voor de beleidsvorming en -

uitvoering op het gebied van o.m. klimaatverandering, bodembescherming en biodiversiteit. Hierbij werden de 

stappen die zijn genomen  

Daarna vertelde de teamleden vanuit provincie Zuid-Holland meer over o.a. de energietransitie en de 

industriestrategie. In de industriestrategie worden een groot aantal manieren genoemd om de interne markt te 

versterken, strategische waardeketens te optimaliseren en om energie-intensieve sectoren te begeleiden naar 

klimaat-neutraliteit. De energietransitie speelt momenteel een grote rol binnen de provincies; de EU heeft 

hiervoor het doel om de netto uitstoot van broeikasgassen in 2050 te hebben gereduceerd tot nul in het leven 

geroepen. In 2030 is hiervoor als ‘tussen-doelstelling’ een 55%-reductie beoogd.  

Als laatste is er gesproken over het dossier ‘regionale economie’, in het bijzonder over de lobby op de Europese 

fondsen. Naast de reguliere fondsen, zijn er dit jaar namelijk ook andere fondsen aangenomen vanwege de 

COVID-19 pandemie en de Brexit. Met name het fonds rondom de Brexit is belangrijk voor de vier 

Randstadprovincies, vanwege de negatieve effecten op getroffen sectoren en regio’s. Hoe het uiteindelijke 

fonds eruit komt te zien zal pas ná de zomer bekend worden. 

Er kwam tijdens het webinar naar voren, dat binnen al deze dossiers de rol van het team Brussel om de 

verbinding te zoeken tussen het provinciale beleid en de wet- en regelgeving in Brussel centraal staat. Ook 

werd benadrukt dat de Randstadsamenwerking als voordeel met zich meebrengt dat het mogelijk is om al de 

bovengenoemde dossiers te kunnen volgen en vervolgens de het belang voor de provincies te signaleren.  



Als afsluiting gaf Mendeltje van Keulen aan de deelnemers van het webinar mee dat er veel voor de provincies 

in de EU valt te halen. Hierbij kunnen de leden van PS veel kennis ophalen bij de Europamedewerkers op de 

provinciehuizen. De tijdens het webinar gestelde vragen dienen als input voor het werkbezoek van de vier 

Provinciale Staten naar Brussel. Dit werkbezoek is voorzien voor oktober 2021.  


